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• 435,69 lej + áfa, 
ennyit kell fizetniük a 
gyergyószentmiklósi 
távfűtést használók-
nak egy gigakalória 
elfogyasztott hőért 
januártól, a város 98 
lejt pótol be számukra 
a fűtésszámlába. A 
cégek, intézmények 
számára az új ár 
533,69 lej + áfa lesz 
január 1-jétől.

GERGELY IMRE

R endkívüli ülésen fogadta el 
a szolgáltatás új árát a gyer-
gyószentmiklósi képvise-

lő-testület; az ülésen mindemellett 
a 2023-as évre vonatkozó adók és 
illetékek mértékéről is döntöttek. A 
polgármester egy korábbi ülésen a 
kötelező 5,1 százalékos adómódo-
sításon felül még 4,9 százalék eme-
lést javasolt, ezt akkor a testület 
elutasította, és most a törvény által 
előírt minimális 5,1 százalékos mó-
dosítást szavazták meg.

Muszáj volt drágítani

A távfűtés ára 2014 óta változatlan 
Gyergyószentmiklóson, és ezen az 
áron már csak nagy veszteséggel 
lehetett biztosítani a szolgáltatást. 
Ha így folytatták volna, belátható 
időn belül tönkrement volna a Hő-, 

Víz- és Csatornaszolgáltató Közmű 
(HVCSK). Ez régóta köztudott volt, 
és már a nyáron elindult az ármó-
dosítás folyamata. A bürokratikus 
eljárás most ért abba a fázisba, 
hogy a képviselő-testület elé ke-
rülhetett az erről szóló határozat-
tervezet. Az új ár, ami január 1-jé-
től lép érvénybe, 533,69 lej + áfa 
lesz, gigakalóriánként. Az ármó-
dosítás szükségességét senki nem 
vitatta az ülésen, hiszen enélkül 
néhány hét múlva csődbe ment 
volna a szolgáltató. A tanácsosok 
véleménye azonban megoszlott 
arról, hogy mekkora mértékű le-
gyen az a támogatás, amit az ön-
kormányzat nyújt a lakosságnak. 
A városháza javaslata 49 lej/gi-

gakalória volt. Voltak, akik ennél 
jóval nagyobb mértékű segítséget 
javasoltak. Mások szerint semmi-
lyen támogatást nem engedhet 
meg magának a város, hiszen jö-
vőre hatalmas összegeket kell elő-
teremteni a beruházásokra. Végül 
egy kompromisszumos megoldás 
született: minden elfogyasztott 
gigakalória hőmennyiség után 98 
lejjel segíti a lakosságot az önkor-
mányzat.  Így a távhő lakossági 
ára 435,69 lej lesz 2023. január 
1-jétől. Mint elhangzott, eddig a 
város költségvetéséből évente kö-
zel 1 millió lejt fordítottak erre, 
jövőre ez hozzávetőleg 2,7 milli-
ós kiadást jelent majd az önkor-
mányzatnak.

A kötelező minimummal 
növekednek az adók

A 2023-ra érvényes gyergyószent-
miklósi helyi adók és illetékek 
témája másodszor került a tanács 
elé. Múlt héten Csergő Tibor pol-
gármester egy olyan terveze-
tet terjesztett elő, amely 
a kötelező 5,1 százalékos 
adómódosításon felül még 
4,9 százalékos adóemelést 
irányzott elő. Azt azonban 
a testület elutasította, és a 
minimális 5,1 százalékos növelést 
javasolták, amit a hatályos jogsza-
bály kötelezően előír. Kedden már 
ez a tervezet került a testület elé, 
amit el is fogadtak.

A drágítás az egyetlen kiút
A fűtés áráról és a támogatása növeléséről, valamint az adókról döntöttek

Senki nem vitatta, hogy szükség volt 
megemelni a hőszolgáltatás árát 
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Időjárás Erdély-szerte
Január elsejéig országszerte 
enyhül az idő, majd fokozato-
san csökkenni fog a hőmérsék-
let; csapadékra december 27-e 
és 31-e között, majd január 4-e 
után lehet számítani – derül 
ki az Országos Meteorológiai 
Szolgálat (ANM) következő két 
hétre szóló előrejelzéséből. Er-
délyben január 1-jéig enyhülés 
várható, a nappali csúcsértékek 
átlaga eléri a 9–10 Celsius-fo-
kot, éjszaka 2–4 Celsius-fokig 
süllyed a hőmérők higanyszála. 
Január 1-je után ismét lehűlés 
kezdődik, 4–5 Celsius-fokos 
maximumokkal és mínusz 2 
Celsius-fok körüli minimumok-
kal. Gyenge csapadék Erdély-
ben ezen a héten szerdán és 
szombaton, majd január 4-e 
után lehet. A hegyekben a hét 
első napjaiban a maximumok 
0 Celsius-fok, a minimumok 
mínusz 7 Celsius-fok körül 
alakulnak. Aztán itt is enyhül 
az idő, a hét végére a nappali 
csúcsértékek átlaga eléri a 6 
Celsius-fokot, a minimumoké 
pedig a 0–1 Celsius-fokot. Jövő 
héten lehűlés következik, fagy-
pont körüli maximumokkal és 
mínusz 6, mínusz 5 Celsius-fok 
körüli minimumokkal. 

Bomba ciklon sújtja 
Amerikát
Már legkevesebb 56 halálos 
áldozata van az Egyesült Álla-
mokban az úgynevezett bomba 
ciklonnak. A sarkvidéki vihar 
miatt százezrek vannak áram 
nélkül, és több ezer repülőjá-
ratot töröltek. A legsúlyosabb 
helyzet a New York állambeli 
Buffalóban van, csak ott 27-en 
vesztették életüket a természeti 
katasztrófában. A leghidegeb-
bet Montana államban mérték, 
ahol mínusz 45 fok volt; az 
Egyesült Államokban és Kana-
dában ötven éve nem voltak 
olyan hóviharok, mint most.

Áramszünet fenyeget?
Klaudia Tanner osztrák védelmi 
miniszter szerint nem az a 
kérdés, hogy lesz-e áramszü-
net Európában a télen, hanem 
az, hogy mikor. A tárcavezető 
a német Die Weltnek adott 
interjúban arra figyelmezte-
tett: az ukrajnai háború miatt 
Európának fel kell készülnie az 
áramszünetekre, ugyanis az 
áramszolgáltatók is háborús 
célpontok lehetnek, amennyi-
ben a konfliktus eszkalálódik. 
A néppárti politikus szerint a 
lakosság nagy része csak négy 
napig lenne képes ellátni magát 
egy hosszabb áramszünet 
esetén, ezért az államnak kell 
segítenie egy ilyen rendkívüli 
helyzetben. Tanner elmondta, 
2025-ig száz olyan laktanya 
felépítését, bővítését tervezik, 
amelyek önellátók lennének 
és „biztonságos szigetként” 
működnének az országban.

• RÖVIDEN 

SIMON VIRÁG

M int ismert, Marosvásárhelyen 
megoldásra váró közlekedési 

gondot jelent, hogy a nagy Maros-híd 
nem elegendő a Mezőségről és az 

Egyesülés negyedből a város 
központjába bevezető for-
galom átengedésére. Ezért 
a város vezetősége európai 
uniós pénzlapokból új hi-
dat szeretne építtetni, a gát 

környékére – azért ide, mert 
erre lehet uniós pénzalapokat lehívni. 
Szükség lenne a Kárpátok sétányán 
is egy Maroson átvezető hídra, de a 

polgármester szerint az elkövetkező 
években arra a befektetésre nem lehet 
uniós pénzalapokat lehívni.

Soós Zoltán, Marosvásárhely pol-
gármestere korábban elmondta, a gát 
mellé tervezett Maros-híd esetében 
a híd mellett egy négysávos levezető 
utat is terveznek, ennek a befekte-
tésnek már készül a terve. Gondot 
jelentett, hogy a négysávos út Maros-
szentanna községbe vezet, de ott nem 
volt lehetőség arra, hogy továbbra is 
ebben a szélességben folytatódjon. De 
ez a kérdés megoldódott, hiszen, mint 
Soós Zoltán elmondta, a marosszent-
annai decemberi soros tanácsülésen 
elfogadták Marosszentanna rendezési 
tervét, fi gyelembe véve Marosvásár-

hely igénylését. „Ennek köszönhetően 
a leendő Maros-hídról továbbhaladó, 
az Egyesülés negyedben épülő, két-
szer két sávos sávos út ugyanilyen 
szélességben folytatódhat a község 
területén. A marosszentannai önkor-
mányzati képviselők és a községveze-
tés pozitívan támogatták kérésünket, 

társulva a leendő terveinkhez. Ez a 
társulás, közös tervezés már megva-
lósult Marosszentkirály községgel is.”

Kis lépés a tervezett új Maros-híd érdekében
• Sikerként könyvelte el Marosvásárhely polgármeste-
re, hogy Marosszentanna önkormányzati képviselő-tes-
tülete elfogadta a megyeszékhely kérését és lehetővé 
tette, hogy a leendő Maros-hídról leérkező forgalom 
négysávos úton folytatódjon.

Újabb hidat terveznek, hogy 
jobb legyen Marosvásárhely 
összeköttetése a környező 
településekkel 
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